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2023 年 1 月 3 日、北京の某病院救急科は診察に来た患者とその家族で混雑。 (ジェイドガオ/AFP) 

 

【大紀元 2023 年 1 月 16 日】 

（大紀元 記者 程静 総合報道）中国では新型コロナのアウトブレイクが一か月以上続いており、当局は、

約 6 万人が死亡したと発表しているが、ネットユーザは、中国の病院と葬儀場の規模から試算し「公の侮

辱者はいったい誰なのか？」と非難。分析によると中国での今回の波は非常に激しいが、一体何人が亡く

なったのか？中国人はこの悲劇をそう生き延びたのか？となるが、法輪功の創始者がアドバイスする。 

 

中国でコロナにより死亡したのは何人か？ 

中共（中国共産党のこと）は 14 日、「ゼロコロナ政策が解除された昨年 12 月 7 日から 1 月 12 日までの

間、病院で 6 万人が死亡した。全国的な感染ピークは既に過ぎており、現時点での感染者数は激減してい

る」と公表した。 

この点について、ブルームバーグは 16 日、この数字は、これまでの「日々数人」という政府公式見解

を圧倒したが、専門家は、コロナ爆発による感染者の広がりおよび他の国での規制緩和実施後のオミクロ

ン変異株による死亡立を考えると、この数字は依然として中国における感染者の死亡数を大幅に過小評価

している可能性があると語っている。 

中共衛健委の焦雅輝司長は、西部地域における感染率が最も高かったともいう。北京や広州、上海では、

インタネット上で大騒ぎしているが、コロナ感染者数が最多なのは中国西部地域であり：甘粛省 91％、雲

南省 84％、青海省 80％となる。 

が、1月 13日付『ネイチャー メディシン（Nature Medicine）』の研究報告では、2022年 12月 22日の時

点で、北京市におけるコロナ感染者数は既に人口の 76％に到達していたのだ。 1月末までに北京市の人口

2200万人中 92％が感染することになる。 

この一か月間、中国では一体何人の人がコロナ感染死をしていたというのか？ 中共当局はずっとそれを

ひた隠しにしてきたのだ。 

それまでは当局（発表者は途中から中国衛健委から中国 CDC に変わりました）が発表している感染死

者数は 12 月 7 日から 1 月 8 日の間に 38 例としていたが、ネットユーザが、国中の病院にある救急部門が

満員で、病院ホールでは治療を待つ高齢者たちが溢れかえり； 葬儀場では長蛇の列と死体が積み上げられ

ていたという恐ろしい画面の写真や画像を投稿していたのだ。 

武漢協和医院の医師が同院における感染者と死亡者のデータを暴露している。オンライン名「協和の医



師 Do先生」という医師が 12月 29日に、「12月 7日以来、当院では全ての科室を解放し、内科か外科かを

問わずに、全員で新型コロナの感染患者の収容と治療にあたっています。これまでに、合計 1万 6358人が

治療を受けています。そのうち、重症者、危篤患者数は 5414 人で、総数の 33.1％を占めています」とツ

イートしている。 

仮に中国の人口問題専門家である易富賢の 2021 年 12 月推計、つまり、2020 年の中国人口が 12 億 8 千

万人をベースにすると、中国国内でコロナウイルスに感染して重症化した患者、危篤患者数は 4 億人を上

回ることになる。 

ネットユーザが、恥知らずな当局者は 6 万人しか死亡していないと発表したが、「平均すれば一病院あ

たり一か月 2 人未満であり、病院の霊安室が死体の山積みだというのか？」との発言に疑問を呈している。 

中国にはいくつの県があるのか？ 2017 年の『中華人民共和国行政区画統計表』によると中国には 2851

の県があった。あるネットユーザは、「一つの県で 20人ぐらいが死んでるけど、そうなの？ これって一日

じゃぜんぜん足りないよ！ 眼を見開いて出鱈目をいうのは簡単すぎるよね！」と疑問を投げかけた。 

北京に居住する鮑彤の娘鮑簡は次のようにツイートしている： 「一か月も経たないうちに、友人や親せ

き 17 人が亡くなってしまいました。 こんなことは自分の人生で前例がありませんが、これって千年に一

度のことなの？ 一か月で 90％の人がウイルスに感染するという悪魔のスピードについて、北京市民にど

う説明するつもり？始まったころは無症状が 90％でしたが、今はその 90％に症状があり、10％が重症化

しているの？」と。 

 

 
1月 3日、上海の病院は大量の患者でびっしり RAY YOUNG / Feature China / Future Publishing via Getty Images △) 

 

中国にある葬儀場は何か所？ 『中国経済データベース』統計によると、2021 年には 1774 の葬儀場があ

った。ネットユーザは、「計算してみよう： 中国には 1774の火葬場があり、一か月強で 59938人が死亡し

たとすると、59938 人÷36 日÷1774 か所=0.94 人となり一人に満たない。当局が侮辱しているのは一体誰

なのか？」という。 

当該統計は更に、火葬炉の数は 7043、火葬された遺体数は 596万 6千人、火葬率は 58.8％だったとして

いる。 

ネット投稿された映像は、それを示しているが、中国各地の葬儀場には長蛇の列が発生し、死体はまと

めて焼却され、北京では土葬まで出現し、死体は冷凍庫で保存されていた。さらに、一部の地域では、街

頭で遺体が燃やされているシーンが見られた。 

ウォルター・リード陸軍研究所の元ウイルス研究者林暁旭は、大紀元に次のように語った。「過去一か

月間、45分ごとに遺体を焼却するという速度で計算すると（通常は 45分から 90分であるが、現在は過負

荷状態）、焼却炉 1台を 24時間稼働させれば 32の遺体焼却が可能であり、1か月では全国で 618万 6240遺

体を焼却できることになる。 

国家統計局データおよび華経産業研究院による報告書『2022年中国葬儀サービス業界の現状分析』に基



づき、中国の火葬率は過去 20 年で、47％から 59％の間で変化していると彼は述べた。火葬率を 55％と仮

定すると、つまり、死者の 45％が（火葬ではなく）墓やその場で土葬されていることになるが、過去一か

月の間に死亡した人の総数は 1124万 7709人に達したことになる。 

これらはすべて、当局側の数字に基づく推算であるが、中共各層にいる役人たちのデータの隠ぺいが週

間となっていることから、実際の数字はこれよりさらに多くなる。 

 

農村部では医療と医薬品が深刻に不足 公式データはなし 

実際、最も深刻なアウトブレイクは農村部で発生しているが、今回当局は特にデータを作成していない。 

「農村部は全中国の医療システム中では最も脆弱です」と米国に拠点を持つ独立系メディアの王剣は、

VoA（ボイス・オブ・アメリカ）のインタビュー時に語る。 

王剣は、「郷鎮の一級医院、村の一級医院、この二つの級の病院は基本的に廃院となっているので意味

がありません。 医療や医薬品も不足しています。県級の医院そのものにも医療資源があまりありません。

中国における医療の真の戦場は北京や上海、広州、深圳などの都市ではなく静かなしずかな田舎なのです。

そこには医師もいず、医薬品もなく、医療施設もなく、医療資源もないのです。」 

以前、週刊中国新聞網は次のように明らかにしている。「中等専門学校を卒業した医師が、9村・1400人

のための公衆衛生と医療ニーズを担当している。新型コロナが発生した際、彼の道具箱にはいくつかの

『999ガンマオリン顆粒』数箱と 30の抗原検査キットが入っていなかった」と。 さらに、彼はこれが中国

農村部の感染防止の縮図だと指摘している。 

王剣は、「大規模なアウトブレイクが発生した場合、彼らにできるのは患者を都市に送ることしかでき

ないのです。現在の問題は、これまでのところ、中央から地方政府に至るまで、農村医療システムを救う

ための包括的な計画をもっていないことにあります。都市の手に余るからなのです」という。さらに、王

剣は、「当局は既に医療リソースの配分に責任をとらず、責任を取ることの責任を追おうとものです」と

語る。 

いま、旧正月の直前に、「何億もの人々が路上に出ます。大量の人が列車や車、船舶などの交通手段に

集中します。これは感染の大温床となります… 村では、留守宅を預かる老人や子供たちが主となります。 

当然外界から多くの人が一人また一人と戻ってくるとなると、これは『完璧な』集中となります」と王剣

は語った。 

月曜日（16 日）、陝西省宝鶏市陳倉区赤沙鎮の女性村民、林さんが最近、村での流行が深刻で、死者の

一部は荼毘に付すための列に並べず、遺体を村に戻し土葬するしかなかったと大紀元に語った。「あまり

に死んだ人が多く、健康状態の悪い人や 70 代、80 代、90 代の人たちは基本的に皆死んでしまいました。 

私たちの村だけとっても、十数人が亡くなっていますが、全土ではいったい何人が亡くなっているのでし

ょうか？」 

 
2023年 1月 15日、北京西駅で列車を待つ帰郷者。（Bloomberg via Getty Images） 

 

中国本土の感染率は異様に高い 李洪志大師がアドバイス 



大陸での今回の流行に関し、時事評論家の王赫氏が、16日に大紀元に対し以下のように分析し、二つの

特徴があるとしている。 第一に、感染率が異常に高く ――― 最終的に 80～90％に達するだろう。これ

について、中共は既にこれを黙認している。「対照的に、」発展国の米国、日本はそれぞれ僅か 30.42%と

23.72%でしかなく、人口大国のインドやインドネシアはそれぞれ 3.17％と 2.45％、全て中国人である香港

や台湾の感染率もまたそれぞれ僅か 38.10％と 36.69％でしかなく、全世界の感染率もまた僅か 10％程度に

すぎない（中国本土を除く）。 なぜ大陸の感染率が斯くも高いのか？」 

次に、死亡率も異常に高い恐れがあるが、これについて、中共は今もまだ隠ぺいしている。昨年 12 月

上旬に『新十条』が出された後、各地で多くの死者が出ている現象を隠蔽できなくなり、火葬場はその重

荷に耐えられなくなった。それなのに、当初中共当局者はコロナで死亡したのは数人から数十人にしか過

ぎないと述べていたが；本年 1月 14日にはその言葉を翻して 6万人近くが死亡したと発表している。中共

は、人々を自ら作りだした「データの罠」に陥らせようとしている。 中国ではいったい何人の命が奪わ

れたのか？ 

王赫は言った、「法輪功の創始者である李洪志大師は慈悲深く、ウイルスが中国共産党をターゲットに

している。 『「悪党と悪党の共産党員たちを排除するためにここにいる。』のだと指摘する（この部分以降

は、なんとも邪教認定されている法輪功らしい見方ともいえます。科学的な根拠もなく、割愛しようかと

も考えましたが、大紀元が法輪功のメディアであることを知ってもらうためあえてそのままにしました）。 

 

王赫は言う「中国共産党や共産主義青年団、中国少年先鋒隊に参加している本土人が圧倒的多数（10億

人以上いるだろう）を占めているが、感染率がなぜこんなにも高いのか、その理由が簡単に理解できる。 

同時に、あまりにも多くの人が中共の嘘に毒され、中共の悪行を黙認し、支持し、或いは加担しており、

神の罰の警告を真剣に受け止めず真実に耳を傾けていない。そのために、運命で定まっている災難は避け

ることができないのを見ることは実に悲しいことだ」と。 

大紀元は、数日前、「李洪志大師は、中共は 3 年以上にわたり、コロナ流行を隠蔽してきたが、中国の

流行による死者は既に 4 億人を超えており、コロナが収束するころには中国では 5 億人がしぬことになる

だろうと述べた」（この発言も十分に宗教色が強すぎて信ぴょう性に乏しいですね。）ことを報じている。 

王赫は言った「これはとても衝撃的です！中国共産党がこれほど多くの人を自らの葬儀の副葬品にしよ

うとするのはあまりにも邪悪な考えです。問題は、どうすれば生き残った人々が大災害を安全に乗り切る

ことができるかということです。」（この辺の数パラグラフは、かの統一教会の『不安を煽って入信者を増

やす』、『霊感商法』というのと近いですが今回だけはこのままにしておきます） 

李洪志大師は、「中共邪党に近づいてはならない、邪党を支持してはならない」と説く。 王赫は、「世界

中の人々がもっと理解し、自分の生命に責任を持ってくれることを願っています!」と語った。 

 

編集担当：叶梓明 

 

https://www.epochtimes.com/gb/23/1/11/n13904763.htm 

 

 

Analysis: China's tragic epidemic, how Chinese people survive the "epidemic 

catastrophe" 
The Epoch Times www.epochtimes.com 2023-01-17 12:16 PM  Source: 

-------------------------------------------------------------------------------- 

<<Picture 1>> On January 3, 2023, the emergency department of a hospital in Beijing was crowded with patients and their 

families who came to see the doctor. (Jade GAO / AFP) 

 

[The Epoch Times, January 16, 2023] 

(Comprehensive report by Epoch Times reporter Cheng Jing) The outbreak of the epidemic in China has lasted for 

more than a month. The official said that nearly 60,000 people died from the epidemic. Netizens, based on estimates 

based on the scale of Chinese hospitals and funeral parlors, denounced "who is the official insulting?" According to the 

analysis, the outbreak in China is fierce. How many people have died? How did the Chinese survive this catastrophe? 

The founder of Falun Gong gives advice. 

 
How many people have died from the epidemic in China? 

The CCP officially announced on the 14th that from December 7 last year, when the epidemic control was lifted to 

https://www.epochtimes.com/gb/23/1/11/n13904763.htm


January 12, nearly 60,000 people died in hospitals due to the epidemic. The peak of the national epidemic has passed, 

and the number of infected people has dropped sharply. 

In this regard, Bloomberg said on the 16th that although this figure swamped the previous official reports of several 

daily deaths, however, experts say that given the breadth of the outbreak and the death toll caused by the Omicron 

variant after other countries have liberalized it, this figure still likely significantly underestimates the actual number of 

deaths in China. 

Jiao Yahui, head of the Chinese Communist Party's Health Commission, also said the highest infection rate was 

measured in the western region. Beijing, Guangzhou and Shanghai are making a lot of noise on the internet, but it is in 

western China that the coronavirus has infected the most people: Gansu Province has 91%, Yunnan 84%, and Qinghai 

80%. 

However, a research report in Nature Medicine on January 13 stated that as of December 22, 2022, the proportion of 

the population infected with the epidemic in Beijing has reached 76%; By the end of January, about 92% of Beijing's 

22 million population will have been infected. 

In the past one month, how many people in China have died from the new crown infection? The CCP authorities 

have been keeping it secret. 

Officials previously reported 38 deaths from COVID-19 during December 7 and January 8, however, pictures and 

videos posted by netizens showed that the emergency departments of hospitals around the country were full, and the 

halls were full of elderly people waiting for treatment; The funeral home is a horrible scene of long queues and piles of 

corpses. 

Doctor(s) at Wuhan Union Hospital disclosed the hospital's infection and death data. A doctor whose online name is 

"Mr. Xiehe Doctor Do" tweeted on December 29, "Since December 7, our hospital has opened up all the departments, 

and both internal medicine and surgery have participated in the treatment of patients of COVID-19 infection. So far, a 

total of 16,358 patients have been treated. Among them, the number of severe and critically ill patients was 5,414, 

accounting for 33.1% of the total number.” 

If we take the estimate of Mr. Yi Fuxian, an expert on population issues in China in December 2021, that is, the 

population of China in 2020 will be 1.28 billion as the base, the number of severe and critically ill patients infected 

with COVID-19 in China is as high as more than 400 million. 

Netizens questioned, the shameless official said that only 60,000 people died, "On average, each hospital dies less 

than 2 people per month, and then the hospital mortuary is filled with corpses?" 

How many counties are there in China? According to the "Statistical Table of Administrative Divisions of the People's 

Republic of China" in 2017, there are 2,851 counties. A netizen questioned, "About 20 people died in one county, look 

around you, right? It's not enough for a day! It's too easy to open your eyes and talk nonsense!" 

Bao Tong's daughter Bao Jian, who lives in Beijing, tweeted: “In less than a month, 17 of my friends or relatives 

have passed away. This is unheard of in my life. Could it be that it is a once-in-a-thousand-year event? How do you 

explain to the citizens in Beijing that 90% of the people are infected with the virus within a month? From 90% 

asymptomatic at the beginning to now 90% symptomatic, and 10% severe?" 

 

<<Picture 2>> On January 3, 2023, Shanghai hospitals were overwhelmed with a large number of patients. RAY YOUNG 

/ Feature China/Future Publishing via Getty Images △） 

 

How many funeral homes are there in China? According to statistics from the "China Economic Database", there 

will be 1,774 funeral homes in China in 2021. Netizens said, “Let’s do the math: There are about 1,744 crematorias in 

China, and if 59,938 people died in a little over a month: 59,938/36/1774=0.94, less than 1 person. Who did the authority 

insult?” 

The statistics also said that the number of cremation furnaces was 7,043, the number of cremated remains was 

5,966,000, and the cremation rate was 58.8%. 

A video posted online shows that there were long queues at funeral homes across China, and corpses were burned 

together. In Beijing, there were even burials, and corpses were frozen in cold storage. In addition, in some areas, there 

have been scenes of burning corpses on the streets. 

Lin Xiaoxu, a former virus researcher at the Walter Reed Army Research Institute, told The Epoch Times, In the past 

month, if calculated according to the speed of burning a corpse every 45 minutes (the usual speed is 45 minutes to 90 

minutes, and now it is overloaded), then one incinerator operates 24 hours a day and can incinerate 32 corpses, so in 

one month, 6,186,240 corpses can be incinerated nationwide. 

According to the data of the National Bureau of Statistics and the report "Analysis of the Status Quo of China's 

Funeral Service Industry in 2022" by Huajing Industry Research Institute, He said that the cremation rate in China has 

varied between 47% and 59% over the past 20 years. Assuming that the cremation rate is 55%, it means that 45% of 

the dead were buried or buried on the spot, and the total number of deaths in the past month reached 11,247,709. 

These are all calculated based on official figures. Given that officials at all levels of the Communist Party of China 

are accustomed to concealing data, the actual figure should be much higher than this. 

 



There is a serious lack of medical care and medicine in rural areas, and there are no official statistics 
In fact, the worst outbreak occurred in rural areas, but the official did not make any special statistics this time. 

"Rural areas are the most vulnerable link in China's medical system," Wang Jian, an independent media person based 

in the United States, said in an interview with Voice of America in early January. 

Wang Jian said, "The two levels of the township level 1 to the village level 1are basically abolished. Meaningless. 

There is a lack of medical care and medicine. The county hospital itself does not have much medical resources. The 

real battlefield of China's medical care is not in the cities, not in Beijing, Shanghai, Guangzhou, and Shenzhen, but in 

the quiet countryside. There are no doctors, no medicines, no medical facilities, no medical resources. 

China News Weekly previously revealed, "A doctor who graduated from a technical secondary school is responsible 

for the public health and medical needs of 1,400 people in 9 villages. When the epidemic hits, his toolbox only has a 

few boxes of '999 Ganmao Ling Granules' and 30 antigen testing kits." He also pointed out that this is the epitome of 

China's rural epidemic prevention. 

Wang Jian said, "If there is a large-scale outbreak, they can only send patients to the city. The problem now is that, 

so far, China, from the central government to local governments, has no comprehensive plan to save the rural medical 

system. Because the city cannot handle it,” Wang Jian said, and the government “neither is responsible for resource 

allocation, nor is it responsible for taking responsibility. " 

At this time, just before the Chinese New Year, "Hundreds of millions of people are on the road. Huge numbers of 

people are converging on trains, cars, ships and other means of transport. This is a very large hotbed of infection...a 

village may be dominated by left-behind elderly and children. Suddenly a large number of people come back from 

outside, which is another 'perfect' collection." Wang Jian said. 

On Monday (16th), Ms. Lin, a villager in Chisha Town, Chencang District, Baoji City, Shaanxi Province, told The 

Epoch Times that the epidemic in the village has been severe recently, and some of the deceased were unable to line up 

for cremation, so they had to be taken back to the village for burial. "Too many people died. Those in poor health, those 

in their 70s, 80s, and 90s, basically all died. In our village alone, there are more than a dozen deaths. How many people 

will die in all parts of the country?" 

 

<<Picture 3>> On January 15, 2023, returnees waited for a train at Beijing West Railway Station.(Bloomberg via Getty 

Images) 
 

Infection rate in mainland China is bizarrely high, Master Li Hongzhi gives advice 
In fact, the worst outbreak occurred in rural areas, but the official did not make any special statistics this time. 

Regarding the current wave of epidemics in mainland China, current affairs commentator Wang He analyzed to The 

Epoch Times on the 16th: There are two characteristics. First, the rate of infection is bizarrely high—eventually as high 

as 80%-90%. The CCP has acquiesced to this point. 

"In contrast, the United States and Japan in developed countries are only 30.42% and 23.72% respectively. Populous 

countries, emerging economies India and Indonesia are 3.17% and 2.45% respectively, Hong Kong and Taiwan, both 

of which are Chinese, have infection rates of only 38.10% and 36.69% respectively, and the global infection rate is 

only about 10% (excluding mainland China). Why is the mainland epidemic infection rate so high?" 

Second, the death rate may also be bizarrely high, which the CCP is still covering up. After the "New Ten Articles" 

in early December last year, the phenomenon of a large number of deaths everywhere can no longer be concealed, and 

the crematorium is over loaded. The CCP officials, however, stated that only a few or dozens of people died of the 

epidemic first; then on January 14 this year, they changed their words and said that nearly 60,000 people died. The CCP 

is still trying to make people fall into the "data trap" it designed. How many people died in China? 

Mr. Wang He said, "Master Li Hongzhi, the founder of Falun Gong, is merciful and pointed out that the virus is 

targeting the CCP. 'It's here to weed out members of the evil party and those who are allied with the evil CCP.’" 

Wang He said, "Mainlanders who have joined the CCP, the Communist Youth League, and the Young Pioneers 

account for the vast majority (more than 1 billion people), which makes it easy to understand why the infection rate is 

so high. We sadly see, too many people are poisoned by the CCP’s lies, acquiescing to, supporting or even participating 

in the CCP’s bad deeds. They don’t take seriously the warnings of God’s punishment—this epidemic—and don’t listen 

to the truth. Fate-ordained calamities cannot be avoided.” 

The Epoch Times reported a few days ago, "Master Li Hongzhi said that the CCP has been covering up the epidemic 

for more than three years. The epidemic in China has killed 400 million people. When this wave of epidemic ends, 

China will die 500 million people." 

Wang He said, "This is so shocking! It is too evil for the CCP to use so many people as their burial accessories. The 

question now is, how can those who are still alive survive the catastrophe safely?” 

Master Li Hongzhi taught: "Stay away from the evil CCP, and don't stand for the evil party." Wang He said, "I hope 

people in the world will understand more and be responsible for their own lives!" 

 

Editor in charge: Ye Ziming # 
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分析：中国疫情惨烈 国人如何渡过“疫劫” 
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<<图>> 
 2023年 1 月 3日，北京一家医院的急诊科里挤满了前来就诊的病人和家属。(Jade GAO / AFP) 
【大纪元 2023 年 01 月 16日讯】（大纪元记者程静综合报导）中国疫情大爆发持续一个多月，官方说染疫死亡

近六万人，网友以中国医院和殡仪馆的规模估算，痛斥“官方在侮辱谁”。分析认为，中国此波疫情来势凶猛，

究竟有多少人死亡？中国人如何渡过这场劫难？法轮功创始人指点迷津。 

 

中国疫情到底死了多少人？ 

中共官方 14日宣布，自去年 12月 7日放开疫情管控至 1月 12日，因染疫死亡的在院人数近六万人。全国疫情

峰值已过，目前感染人数已呈现大幅度回落。 

对此，彭博社 16 日说，尽管这个数字淹没了此前每天几例死亡的官方通报，但专家表示，鉴于疫情爆发的广泛

程度及其它国家放开后奥密克戎变异株导致的死亡率，此数字仍可能严重低估中国染疫者的实际死亡人数。 

中共卫健委司长焦雅辉还说，在西部地区测得的感染率最高。北京、广州和上海在互联网上发出了很大声音，

但是在中国西部，新冠疫情感染人最多：甘肃省有 91%，云南 84%，青海 80%。 

不过《自然医学杂志》（Nature Medicine）1月 13日的研究报告说，截至 2022年 12月 22 日，北京染疫人口比

例已经达到 76%；到 1月底，北京 2200万人口中，将有约 92%感染过。 

在过去一个月里，中国究竟有多少人死于新冠感染？中共当局一直讳莫如深。 

官方此前报告从 12月 7日到 1月 8日有 38例染疫死亡，但网民贴出的图片和视频显示，各地医院的急诊爆满，

大厅躺满老人等待治疗；殡仪馆则是大排长龙，尸体堆积的恐怖场面。 

武汉协和医院医生透露了该院感染和死亡数据。网名为“协和医生 Do先生”的医生 12月 29日发推说，“12月

7日以来，我们医院将所有的课室打通，无论是内科还是外科全部参与收治新冠感染患者。截至目前，一共收治患

者 1万 6358人。其中重症和危重症患者人数为 5414人，占总人数的 33.1%”。 

如果以中国人口问题专家易富贤 2021年 12月的估计，即中国 2020年人口是 12.8 亿的人口为基数，中国染疫的

重症和危重症患者人数就高达 4 亿多人。 

 

网民以中国医院和殡仪馆规模估算 斥“官方在侮辱谁” 

几天来，网上出现一片质疑官方在隐瞒疫情数据的声音，网民以中国医院和殡仪馆的规模怀疑官方统计数据的

真实性。 

至于全国有多少家医院？据中共政府网去年 7 月刊发的卫健委“2021 年我国卫生健康事业发展统计公报”，称

2021年末，全国医院 36570个。这个数字不包括基层医疗卫生机构，基层都把危重病人送往医院。 

网民质问，无耻的官方说只死了六万人，“平均每家医院每个月死亡不到 2 人，然后就导致医院的太平间堆满

尸体？” 

中国有多少个县？根据 2017 年的《中华人民共和国行政区划统计表》有 2851 个县。网民质问，“差不多一个

县死 20多个，看看你的周围，对吗？这都不够一天的！太能睁眼说瞎话了！ ” 

居住北京的鲍彤女儿鲍简在推特上说：“一个月不到身边朋友或其亲人走了 17 人了，这在我一生中都闻所未闻，

莫不是又赶上千年一遇的事？北京你怎么向市民交代一个月之内 90%人感染病毒的魔鬼速度？从一开始的 90%无

症状到现在 90%有症状，且 10%重症？” 

 

<<图>>2023 年 1月 3 日，上海医院挤满了大批患者。（RAY YOUNG / Feature China/Future Publishing via Getty Images） 

中国有多少殡仪馆？据《中国经济数据库》统计，2021年中国殡仪馆 1774个。网民说，来算一下这个数：全中

国有约 1744个火葬场，若是说一个多月死 59938：59,938/36/1774=0.94，不到 1人。官方究竟侮辱了谁？ 

该统计还说，火化炉数是 7,043，火化遗体数是 5,966,000，火化率是 58.8%。 

从网上传出的视频显示，中国各地的殡仪馆大排长龙，并出现混烧尸体，在北京甚至出现土葬，冷库冰冻尸体。

另外，还有的地区，更出现街头封烧尸体的场面。 

原沃尔特‧里德陆军研究所病毒研究员林晓旭对大纪元表示，过去一个月，如果按照每 45分钟焚烧一具尸体的速

度来算（平常速度为 45分钟到 90分钟，现在是超负荷运作），那么一台焚烧炉一天 24小时运作，可以烧 32具尸

体，那么一个月下来，全国范围就能够焚烧 6,186,240具尸体。 

根据国家统计局的数据和华经产业研究院的报告《2022 年中国殡葬服务行业现状分析》，他说，中国的火化率

在过去 20 年中是在 47%-59%之间变化。以此假设火化率为 55%，那么就是说还有 45%的死亡人群是被就地掩埋

或者墓葬，那么总死亡人数在过去一个月里就达到 11,247,709人。 

这都是以官方数字推算，鉴于中共各层官员惯于隐瞒数据，实际数字应远比这更高。 

 



农村缺医少药情况严重 官方不特别统计 

实际上，最严重的疫情爆发在农村，但是官方此次未作特别统计。 

“农村是整个中国医疗体系里最脆弱的一环”，旅美独立媒体人王剑 1月初接受美国之音采访时说。 

王剑说，“乡镇一级到村一级这两级基本上是废的。没有意义。缺医少药。县医院本身没有多少医疗资源。中

国医疗真正的战场不在城市，不在北京、上海、广州、深圳，在静悄悄的农村。那里没有医生，没有药物，没有

医疗设施，没有医疗资源。” 

中国新闻周刊此前透露，“一个中专毕业的医生，负责着 9 个村、1400 人的公共卫生与医疗需求，在疫情冲击

潮到来之际，他的工具箱里只有几盒‘999感冒灵颗粒’和 30个抗原”，并指这是中国乡村防疫的缩影。 

王剑说，“要是爆发大规模疫情，他们只能把患者送到城里去。现在的问题是，到目前为止，中国从中央到地

方政府，都没有一整套拯救农村医疗系统的计划。因为城市它都管不过来了”，王剑说，官方“既不负责资源分

配，又不负责承担责任。” 

而此时正值中国新年之前，“上亿人在路上。大量的人在火车、汽车、轮船等交通工具上汇集。这是非常大的

感染温床……一个村里可能主要以留守老人和儿童为主。突然从外面回来一大票人，又是一个‘完美’的汇集。”

王剑说。 

周一（16 日），陕西省宝鸡市陈仓区赤沙镇的村民林女士告诉大纪元，最近村里疫情严重，有的死者因火化排

不上队，只得拉回村里土葬。“死得太多，身体条件不好的，七八十岁、九十岁的，基本都死光了。光我们这个

村子就死十几个了，那全国各地得死多少人啊？” 

 

<<图>> 2023年 1月 15日，返乡民众在北京西站等待乘车。（Bloomberg via Getty Images △） 

 

大陆感染率高得离奇 李洪志大师指点迷津 

对于大陆此波疫情，时事评论员王赫 16日对大纪元分析：有两个特点。第一，传染率高的离奇——最终高达 80%-

90%。这点中共已经默认了。 

“相比之下，发达国家美日分别只有 30.42%和 23.72%，人口大国、新兴经济体印度和印尼分别为 3.17%、

2.45%，都是中国人的香港、台湾的感染比率也分别只有 38.10%和 36.69%，而全球感染比率也就 10%左右（不含

中国大陆）。为什么大陆疫情传染率如此之高？” 

第二，死亡率也可能高的离奇，这点中共还在掩盖。去年 12 月上旬“新十条”之后，各地大量死人现象再掩盖

不住了，火葬场不堪重负。而中共官方先说死于疫情的只有几人、几十人；今年 1 月 14 日又改口称死亡近六万人。

中共还在试图让人掉进它设计的“数据陷阱”里。中国到底死了多少人？ 

 

王赫表示，“法轮功创始人李洪志大师慈悲，指点迷津，病毒针对中共而来，‘它是来淘汰邪党份子的、与中

共邪党走在一起的人的。’” 

王赫说，“大陆人加入过中共、共青团、少先队的人占绝大多数（应超过 10 亿人），这就容易理解传染率为什

么会如此之高了。同时，我们悲哀的看到，太多人受中共谎言毒害，默认、支持甚至参与中共做坏事，对天谴——

这次疫情——的警告，不当回事，不听真相，因此在劫难逃。” 

大纪元日前报导，“李洪志大师说，三年多来中共一直在掩盖疫情，中国的疫情已经死了 4 亿人，这波疫情结

束的时候中国会死 5 亿人。” 

王赫表示，“这太震撼了！中共使这么多的人来做它的殉葬品，太邪恶。现在的问题是，目前还活着的人怎样

才能平安渡过劫难呢？” 

李洪志大师开示：“远离中共邪党，不为邪党站队”。王赫说，“但愿世人多多领悟，为自己的生命负责吧！” 
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